

# Referat af møde i international arbejdsgruppe

Den 30/4-2009

**Til Stede:** Leif Jensen, Stig Badentorph, Carsten Sørensen, Erik Hansen og Jørn Jørgensen.

**Afbud:** Ask Svejstrup, Per Kragh og Rene Holmgren. **Fraværende:** Niels Elbrønd og Søs France

## Dagsorden

- **Stig bød velkommen.** Ole Kruse har meldt sig ud af udvalget. I stedet er Erik Hansen indtrådt. Carsten Sørensen, Per Ernstsen og Jørn Jørgensen er indtrådt i projektgruppen, indtil denne er afviklet i oktober.
- **Valg af ordstyrer og referent:** Grundet de få deltagere blev ingen ordstyrer valgt. Stig Refererer
- **Godkendelse af referat fra tidligere møde:** Referatet godkendt.
- **Orientering fra EAPN bestyrelsesmøde.** Erik Hansen er genindtrådt i EAPN's bestyrelse i DK. Der er sket et par rokeringer i bestyrelsen. Der har været tale om at lave et fremstød for at få flere medlemmer. Arbejdsgruppen vedrørende 2010 holder stadig møder, men har lidt problemer med finansieringen. Referat ligger på SAND's hjemmeside.
- **Orientering om FEANTSA konferencen:**
  - Stig orienterede om konferencens program, og beskrev arbejdsopgaver og de problemer der skulle løses.
  - Orienteringen var primært rettet mod de nye i gruppen. Der var ikke noget nyt at berette om projektet, da der ikke havde været holdt møde mellem SAND og PU, siden sidste møde.
- **Problemer der skal diskuteres med PU:**
  - Der skal skabes klarhed over hvor mange gratis deltagere Sand kan have med på konferencen. I den indgåede aftale, er det anført at PU vil tilstræbe at vi får 10 gratis deltagere. (med eller uden hotel ?) Vi vil forlange 10 deltagere, som er det antal vi skal have med, for at workshop og standen, m.v. skal fungere. Vi skal jo ligeledes stille arbejdskraft til rådighed, og de skal vel heller ikke betale...
  - Herudover foreslås det, at der gives mulighed for "dagbilletter", således at brugere fra DK, kan deltage i selve konferencedagen, til en meget reduceret pris. (kun frokost)
  - Der blev givet udtryk for, at hvis prisen var rimelig, ville der formentlig komme en del flere brugere fra bl.a. Skovvang. Det ses som et problem, hvis økonomien skulle afholde brugere fra at komme.

- Det er blevet oplyst, at der er 2 x 2 meter til standene. Dette er ligeledes et problem i forhold til den indgåede aftale. SAND ønsker 6 x 6 meter, men det kan næsten udelukkes. Fra Per Kragh, er det tidligere oplyst, at vi ikke kan klare os med mindre end 3 x 3 meter, da vi ellers skal udtænke en helt ny udstilling.
- På basis af det foreløbigt udfærdigede program fra Feantsa, blev det ligeledes kritiseret, at vort logo ikke var kommet på, men blot stod anført i nederste højre hjørne. Logoet skal være større og bedre placeret. Vi skal eventuelt have mulighed for at ophænge bannere i hovedsalen under konferencen.
- Da der skal være brugere i "panelet" til konferencen, samt til brugerpanelet om lørdagen, skal vi ligeledes have afklaret på hvilke betingelser disse deltager.
- I workshop 6 (eftermiddag) er der anført: Start af skæve huse i Danmark. Hvem skal stå for dette indlæg? (Skæve huse udvalget i DK, eller...?).
- **Interne arbejdsopgaver:**
  - Vi diskuterede de opgaver der er beskrevet i sidste referat. (vedhæftet) Ud over disse opgaver har vi følgende konkrete opgaver.
  - Stig udsender rundskrivelse til formændene for Sandudvalgene, omkring indsamlingen af foto og film. Det er tanken at dataene lægges på Sand's server, så vi bevarer dem for eftertiden.
  - Der skal udpeges 3-4 brugere til at deltage i brugerpanelet under konferencen og om lørdagen på brugermødet i hjemløsehuset. Stig medtager dette i rundskrivelsen.
- **Næste møde:** *Der er ikke aftalt nyt møde, idet vi afventer møde med PU før vi kan komme videre.*

**Venlig hilsen**

*Stig Badentorph*

Udsendt den 9/5 -2009